

上帝在创世记当中一开始所说的话（此乃一系列三篇灵修笔记的第二篇）  
**First Words Spoken In Genesis By God (Part 2 of 3)**

**创世记1:3，上帝最初所说的话语乃是“要有光...”**

- 1) 上帝的话语战胜了一章二节那里的黑暗。
- 2) 上帝的话语产生的结果是美好的，不是邪恶的。
- 3) 上帝的话语开始了对于那个堕落世界的重建和恢复的过程，在一章二节所描述的堕落世界的基础上，重建了第二个世界。
- 4) 上帝的话语也是奠定了一个根基性的框架，在此基础之上能够安放一切的被造物，包括生命等等。  
这个根基性的框架乃是：**1) 上帝在创世记1:1用话语创造了天地**  
**2) 上帝恢复了一个曾经遭受毁灭的创造界（黑暗，‘罪’）创世记 1:2,3**  
**3) 上帝在第七天安息了，创世记2:1。这个框架也就是整本圣经里面那个横贯始终的根基性框架，如果没有这个大框架的指引，人们就不可能来正确的解释和明白圣经！**
- 5) 上帝之所以要开始重建的工作，乃是为了恢复他对先前的世界所作的审判（简要地记载在创世记1:2那里）。上帝的计划乃是要来消除一切的黑暗。光的出现，乃是消除黑暗的过程之最初的部分。在这整个的过程当中，上帝都将得着荣耀！
- 6) 既然“神就是光，”那么神的话语就应该是所有生命的根基所在。正是上帝的话语，使得光产生出来，也就是那个赐下生命的“光”。
- 7) 假如上帝说“要有光，”但是之后却没有光照射出来，那么上帝所说的就是个谎言了。这样的话，上帝就成为了一个说谎的人。

---  
在我们当今的生活当中，的确是有黑暗的存在，但是光也是同样存在的。只要有黑暗的地方，就会有光在那里。信实的上帝必定会赐给你光亮，来帮助你克服黑暗。(8)  
你可以借助祈祷，阅读圣经来为自己找到这样的亮光。

---  
当你犯罪的时候上帝会为你做什么呢？（#11上帝就会开始在你的生命当中做驱除黑暗的工作，使得你与上帝的关系得着恢复。上帝有许多的方式来做这件事。事实上，整本圣经的中心思想就在于此。你可以在这方面深刻地反思一下。）

---请阅读网上的这本书，[http://www.zhangdaderen.com/TheStudyofScripture\\_Chinese.pdf](http://www.zhangdaderen.com/TheStudyofScripture_Chinese.pdf)  
能够帮助你正确地起步，来研习圣经。

---  
既然上帝的话语能够使光产生出来，同样的，上帝的话语也能够赐给你亮光，使你生活得更加美满。你不再是需要在黑暗当中行走，活在那种无知的状态之下，或者活在自怜自弃当中，你可以来明白上帝的话语，以致于活出那个丰盛的和满足的生命！

---  
另外，你是否明白上帝对于这个世界的计划呢？如果不够明白，请你来查考圣经，找到这个答案吧。你可以从以下这个网页当中找到参考书：<http://www.zhangdaderen.com/sfood.htm> 特别值得推荐的是这本书：[http://www.zhangdaderen.com/RTW\\_Chinese.pdf](http://www.zhangdaderen.com/RTW_Chinese.pdf)

## First Words Spoken In Genesis By God (Part 2 of 3)

### Genesis 1:3 The first words God spoke were “Let there be light...”

- 1) God’s words overcame the darkness of 1:2.
  - 2) God’s words resulted in good, not evil.
  - 3) God’s words began the restoration process of re-creating the fallen world of 1:2, creating a second world.
  - 4) God’s words also lay the foundational framework upon which all existence, life, is based on. The foundational framework is **1) God speaks forth a creation in 1:1, 2) God overcomes a ruined creation (darkness, ‘sin’) 1:2,3 3) God rests on the 7<sup>th</sup> day, 2:1**, which also is the overall foundational framework of the Bible, without which one can not properly interpret or understand the Bible!
  - 5) The overall purpose of God in the restoration process is to overcome the judgment He gave to this world found in 1:2. God’s plan is that there would be no darkness. Light is only the beginning of the process to eliminate darkness. In all of this process God will be glorified!
  - 6) Since “God is light” then God’s words are the basis for all life. It is God’s word that brought light into existence, which gives life.
  - 7) If when God spoke “Let there be light” and no light came forth, then God would have spoken a lie. That would have made God a liar.
- In life, darkness exists, but so does light. Where there is darkness, light can be found. God will give you light to overcome your darkness. (#8) Ask for it, read the Bible to find light for yourself.
- What does God do for you when you sin? (#11 God begins to overcome the darkness in your life and restore you to fellowship. He has many ways He does this. This is also the whole outline for the entire Bible. Think deeply upon it.)
- Study [http://www.zhangdaderen.com/TheStudyofScripture\\_Chinese.pdf](http://www.zhangdaderen.com/TheStudyofScripture_Chinese.pdf) to learn how to begin to understand the Bible!
- If God’s words brought light to existence, God’s Word can give you light to live life. You do not have to walk in darkness, ignorance and self-pity, you can know God’s Word and live a satisfied life!
- Do you understand God’s plan for this world? If not, then study the Bible to find it out. Read books at <http://www.zhangdaderen.com/sfood.htm> especially [http://www.zhangdaderen.com/RTW\\_Chinese.pdf](http://www.zhangdaderen.com/RTW_Chinese.pdf)